
Alice Hofmanová
Kristýna Leichtová

„Alice je vrchní sestra a manžel-
ka plukovníka Hofmana, kterého
hraje Honza Dolanský. Alice zatím
vypadá, že je moc fajn. Ale tak
vypadají všechny moje postavy,
a pak se s nimi vždycky něco sta-
ne. Je pravda, že v minulosti měly
nějaký škraloup už na začátku, to
Alice nemá, tak si říkám, že určitě
něco přijde…“

ne. Je pravda, že v minulosti měly 
nějaký škraloup už na začátku, to 
Alice nemá, tak si říkám, že určitě 
něco přijde…“

David Hofbauer
Marek Němec

„David Hofbauer bude muset být
nebývale zodpovědný, dostal na
starost primariát. Snaží se vklínit
do nového organismu. Já jsem
rád, že David Hofbauer přetekl
do 1. MISE. Já sám jsem na voj-
ně nebyl, jsem první ročník, který
utekl povinné vojenské službě.
Přemýšlel jsem o tom, jestli bych
neměl jít, ale divadlo mě drilu naučilo.
Myslím, že vojna chlapa z kluka
neudělá, i když někteří zelení by
možná nesouhlasili.“

Dan Hofman
Jan Dolanský

„Hofman je lékař, který má za úkol
vycvičit frekventanty pro vojen-
skou misi. Naším úkolem je z adep-
tů vybrat ty nejlepší. Budou pod-
robeni fyzickým i psychologickým
testům. Baví mě to, mám na sobě
uniformu – vůbec poprvé v životě.
A díky seriálu jsem měl možnost si
zastřílet, bylo to rozhodně zajíma-
vé, ale myslím si, že sám bych se
výcviku účastnit nechtěl.“

JEN
SILNÍ
PŘEŽIJÍ
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DLUHOPISY E-FINANCE CZ
ZAJIŠTĚNÉ ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

4,1% ROČNÍ
ÚROK

Koncern e-Finance, a.s. v současnosti spravuje investice
do nemovitostí v hodnotě přesahující 1 miliardu korun.
Investiční strategií e-Finance je investovat prostředky získané
z dluhopisů do nákupu a výstavby rezidenčních a komerčních
nemovitostí v atraktivních lokalitách České republiky. Portfolio
investic najdete na www.e-finance.eu.

Dluhopisy jsou zajištěné zástavním právem na celém exkluzivním
areálu zámku Račice čítající pozemky o výměře přes 50 000 m2,
nemovitosti a samotný zámek Račice.

Zastavovaný areál zámku Račice v rámci dluhopisového programu e-Finance CZ v celkové
hodnotě uveřejněné na adrese www.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.

INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ JIŽ 20 LET

Investice od 50 000 Kč
Roční úrok 4,1 % po celou
dobu investice

Dvouleté dluhopisy
Úrok vyplácený jednou ročně
Možnost předčasného splacení

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení
(EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své vlastní posouzení
vhodnosti investování do těchto cenných papírů. • Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální
rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

propagační sdělení

Užijte si dovolenou na zámku v maleb-
ném prostředí mezi Drahanskou vrcho-
vinou a Moravským krasem.
– turistické ubytování od 330 Kč/os/noc
– nové RETRO-LUX apartmány s vlastní

terasou od 1 000 Kč/os/noc

Prohlídky zámku jsme rozšířili na dva
atraktivní prohlídkové okruhy a unikátní
panelovou výstavu s vizualizacemi zámku.
Jako dárek máme pro návštěvníky publi-
kaci Zámek Račice – Ilustrované dějiny.

UBYTOVÁNÍ A PROHLÍDKY NA ZÁMKU RAČICE
UBYTUJTE SE V NETRADIČNÍM ZÁMECKÉM PROSTŘEDÍ OD 330 KČ/NOC

+420 515 555 549 • www.zamekracice.cz • info@zamekracice.cz
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Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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KOUKÁTE, NA CO NEMÁTE?
NETFLIX VÁS POTRESTÁ
„TELEVIZE“, JEJÍŽ HVĚZDOU BÝVAL KEVIN SPACEY, SI PROKLEPNE DIVÁKY STRANY 12 a 13

Svátek slaví: Otakar

Silné gesto. Německý prezident uctil památku parašutistů
Německý prezident Frank-Walter Steinmeier včera u krypty pravoslavného kostela v Resslově ulici v Praze uctil památku
československých výsadkářů, kteří padli v boji s nacisty po atentátu na zastupujícího říšského protektora Reinharda
Heydricha. Národní památník hrdinů heydrichiády navštívil během své třídenní návštěvy Prahy jako první německý
prezident. Steinmeier na místě položil věnec a poté zamířil na prohlídku krypty. Více na straně 3 MAFRA

„Ty si nedáš panáka?
A nejsi ňákej divnej?“
Závislost na pití. Pro léčící se alkoholiky bývá problém dívat se na fotbal nebo jen slyšet láhve padající
do kontejnerů na sklo. Adiktolog. Pětina lidí je v ohrožení, říká v rozhovoru Benjamin Petruželka STRANA 10

Gang řádil
v kempech
Královéhradeckým
kriminalistům se podařilo
dopadnout organizovaný
gang lupičů, který se
specializoval na vykrádání
stanů, aut a rekreačních
chatek v kempech a na
festivalech. Škoda za
25 objasněných krádeží
se šplhá k 600 tisícům
korun. STRANA 4

Bez řidiče,
ale s řidičem
Americká společnost
Waymo začala po
Phoenixu své samořízené
taxíky testovat v hornatém
terénu Los Angeles, které
se vyznačuje hustým
provozem. Jízd zdarma
zatím může využít jen
omezená skupina zájemců.
Ve vozu Jaguar I-Pace zatím
sedí z důvodu bezpečnosti
i záložní řidič. STRANA 8

Pod Ještědem
mění kouče
U fotbalistů Liberce skončil
trenér Pavel Hoftych.
Čtyřiapadesátiletý kouč
doplatil na hrůzostrašný
vstup Slovanu do letošní
sezony. STRANA 17
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Obrovské ovace
lidí sklidili vojáci
z evropských zemí.

K 30. výročí nezávislosti Ukra-
jiny se v úterý v Kyjevě kona-
la vojenská přehlídka. Před-
vedla se na ní také jednotka
Čestné stráže Armády České
republiky, pro niž to bylo prv-
ní velké veřejné vystoupení
po téměř dvouleté covidové
pauze. Za resort obrany se zú-

častnili náměstek pro řízení
sekce obranné politiky a stra-
tegie ministerstva obrany Jan
Havránek a první zástupce
náčelníka Generálního štábu
AČR generálporučík Jaromír
Zůna.
Do monstrózní exhibice se

zapojilo pět tisíc vojáků
a 400 kusů armádní techni-
ky. V téměř kilometrovém zá-
stupu kromě Čechů pochodo-
valy také čestné stráže ze
Švédska, Finska, USA, Sloven-
ska, Litvy, Lotyšska, Eston-
ska, Velké Británie, Moldá-

vie, Rumunska či Gruzie. Ně-
které státy – například Slo-
vensko – představily i svoji
techniku a speciální síly.
Pro třicetičlenný český tým

byla prezentace v Kyjevě ne-
jen mimořádným zážitkem:
„Byla to pro nás rovněž cen-
ná profesní zkušenost.
S ostatními jsme diskutovali,
jak takové akce organizuje-
me a provádíme u nás, byla
to dobrá příležitost, jak si vy-
měnit zkušenosti,“ říká ma-
jor Tomáš Ševčík, zástupce
velitele Čestné stráže AČR.

České vojáky překvapila ob-
rovská podpora a nadšení,
které přehlídku vojsk dopro-
vázely. „Lidé měli obličeje vy-
zdobené vlajkami, ovace sklí-
zely nejen ukrajinské celky,
ale i zahraniční účastníci,
včetně nás,“ podotýká
Ševčík.
V České republice se vojen-

ská přehlídka podobného roz-
sahu konala naposledy v roce
2018, u příležitosti 100. výro-
čí vzniku samostatného čes-
koslovenského státu. Přes čty-
ři tisíce vojáků, příslušníků

IZS a dalších složek tehdy po-
chodovalo i s technikou po
pražské Evropské třídě.
„Bylo zajímavé srovnat tu

naši s vojenskou přehlídkou
v zemi, kde stále probíhá oz-
brojený konflikt. Když vojen-
ské celky zpívaly a vykřikova-
ly: Sláva Ukrajině – hrdinům
sláva, znělo to tak opravdově.
Bylo z toho cítit odhodlání
bránit svou vlast a hrdost na
stát,“ popisuje nejsilnější
zážitek zástupce velitele Čes-
ké stráže Tomáš
Ševčík. ARMY.CZ

Ukrajinci vítali na přehlídce i české vojáky. V zemi, kde stále probíhá ozbrojený konflikt. 2x ARMY.CZ

Zemřela představitelka Lídy Baarové
Ve věku 95 let ve středu zemřela herečka Zdenka Procházková. Včera o tom informoval
server CNN Prima News. Z poslední doby ji diváci mohli vidět ve filmu Lída Baarová reži-
séra Filipa Renče. Ztělesnila v něm prvorepublikovou hvězdu, kterou osobně znala, v je-
jím pokročilém věku. Procházková patřila k nemnoha umělcům, kteří ovládali stejnou
měrou češtinu i němčinu. Během 40letého angažmá v německy mluvících zemích se he-
rečka za hranicemi také usadila, domov měla v Praze i ve Vídni. V 60. letech vystupovala
v proslulém vídeňském Burgtheatru, ale také v Berlíně a v Kolíně nad Rýnem. Hostovala
také v Národním divadle a na scénách Městských divadel pražských. Hrála tam po boku
hereckých legend, jako byl Svatopluk Beneš nebo Karel Höger. Objevila se i ve filmech
z 50. a 60. let minulého století. Před dvěma lety získala za hlavní roli Rozálie Lautmanové
v rozhlasové hře Obchod na korze cenu Thálie za herecký výkon v rozhlasové hře. ČTK

Vojáci jezdí
s obry do řeky
Armáda v Myslejovicích
na Prostějovsku procviču-
je překonávání toku plav-
bou 14tunovými bojovými
vozidly pěchoty BVP-2. Cvi-
čení se účastní 140 těchto
strojů. „Nejhorší je samot-
ný nájezd vozu do vodní
překážky,“ řekl řidič jed-
noho ze strojů Roman
Majtner. Pásové kolosy vje-
dou do vody, jejíž hloubka
dosahuje i deseti metrů,
a na hladině se pak překo-
návají překážky. Cvičení
je součástí třítýdenní
akce. Příští týden se pro-
cvičí i kolové Pandury pra-
porů 4. brigády rychlého
nasazení, půjde asi
o 80 kusů techniky.

Epidemie zrychlila
Epidemie covidu-19 v Čes-
ku opět zrychlila. Ve stře-
du odhalily laboratoře
247 potvrzených případů,

o 40 více než před týd-
nem. Předchozí dva dny
přitom počty nově nakaže-
ných v mezitýdenním
srovnání klesaly. Repro-
dukční číslo udávající po-
čet nakažených od jedno-
ho pozitivně testovaného
se vrátilo na hodnotu 1,0.
Právě to je hranice mezi
zpomalováním a zrychlo-
váním nákazy. Vyplývá
to z údajů ministerstva
zdravotnictví.

Zajímavý nápad
Jihočeský kraj zřídí na
podzim virtuální tržiště,
kde budou jihočeští potra-
vináři a zemědělci nabí-
zet výrobky středním ško-
lám. Kraj zřizuje asi 120
středních škol, do nichž
chodí téměř 19 tisíc dětí.
Časem by se mohly zapo-
jit i základní a mateřské
školy, sociální ústavy
nebo nemocnice. Premiér
Andrej Babiš navrhuje, že
projekt by potom mohly
převzít všechny kraje. ČTK

Čestná stráž Armády ČR byla
na ukrajinské přehlídce

Krátce
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Michal Koudelka MAFRA

Klaus na lednové demonstraci proti rouškám MAFRA

Pověřený ředitel Bezpečnost-
ní informační služby Michal
Koudelka včera před sněmov-
ní komisí kategoricky odmítl
obvinění, která zazněla z úst
prezidentaMiloše Zemana na
adresu kontrarozvědky. Kou-
delka na jednání uvedl, že
BIS své zákonné povinnosti
neporušila. Potvrdil také, že
za dobu jeho vedení nebyl od-
posloucháván žádný z nejvyš-
ších ústavních činitelů ani že
nezažil nátlak na ukončení
sledování, konstatovala komi-
se. Prezidentská kancelář na-
opak obvinila Koudelku, že
dlouhodobě porušuje zákon
a zpravodajské prostředky
kontrarozvědky zneužívá ke
shromažďování informací
pro svou potřebu. ČTK

Klaus se omluví
Exprezident Václav Klaus
se omluví někdejšímu ře-
diteli Národní galerie Pra-
ha Jiřímu Fajtovi za vý-
rok, že Pražský hrad kvůli
Fajtovi zdědil milionové
dluhy. Případ se týká Klau-
sova výroku na adresu Faj-
ta. V roce 2019 na televizi
Prima řekl, že Fajt byl
z postu ředitele Národní
galerie odvolán po záslu-
ze. Umělec a ředitel gale-
rie na bývalého politika
podal žalobu na ochranu
osobnosti. Fajt zdůrazňo-
val, že finanční stránka

výstavy nebyla v jeho
kompetenci. ČTK

Srpen proprší,
hezky bude v září
Meteorologové hlásí, že
se v posledním srpnovém
víkendu sluníčka nedočká-
me. Chladné a deštivé po-
časí nás bude doprovázet
až do konce měsíce, teplo-
ty budou odpovídat začát-
ku října. Přes den vystou-
pí na 15 až 20 stupňů Cel-
sia. Teprve začátek září
přinese méně oblačnosti
a vydatných dešťů. iDNES.cz

Česko a Německo
mají nejlepší vzta-
hy v historii, hod-
notili prezidenti.

Německý prezident
Frank-Walter Steinmeier je
hostem Česka. Jeho protějšek
Miloš Zeman ho přijal na Hra-
dě. Oba muži ocenili svou spo-
lupráci při epidemii covidu.
Německo s Českem spolupra-
cuje a Zeman za vstřícnost po-
děkoval. Hlavy států se shodly
v hodnocení situace v Afghá-
nistánu, naopak rozpory mají
v pohledu na ekologické plány
Evropské unie. Steinmeier oce-
nil kvalitu vzájemných vzta-
hů, které podle něj mohou být
sotva lepší. Je podstatné, aby
takové zůstaly i v dalších gene-
racích, zdůraznil. Z návštěvy,
kterou dlouho odkládala pan-
demie covidu-19, je Zeman po-
těšen. „A jsem ještě potěšeněj-

ší, jakým způsobem probíhá.
V naprosto věcné a velmi přá-
telské atmosféře, kterou bych
chtěl ocenit,“ uvedl. Vztahy
ČR a Německa podle něj nikdy
nebyly lepší. „Na druhé straně
jsme se dotkli Green Deal Eu-
rope (tzv. Zelené dohody pro
Evropu), tam bych řekl, že
naše názory se poměrně liší,“
konstatoval Zeman. Pokud Ně-
mecko kromě uhelných zavře
i jaderné elektrárny, Česko po-
dle Zemana počká, jaké to
bude mít důsledky. „A když se
objeví nedostatek elektřiny,
tak ČR jako významný expor-
tér elektřiny bude velmi ráda
elektřinu do Německa za ro-
zumnou cenu dodávat,“ dopl-
nil. Hovořilo se podle něj i o do-
pravním spojení mezi Prahou
a Mnichovem. Propojení obou
zemí Steinmeier připomněl
cestou do Prahy, kam se vypra-
vil vlakem. Podle obou mužů
by se v česko-německém pří-
kladu mohly inspirovat i další
unijní země. ČTK

Koudelka. Šéf
BIS se brání

Krátce

inzerce

Hlavy státu
si notovaly
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Bude to vánoční dárek?
V pražské zoo včera představili ježuru australskou, která
se vylíhla na začátku dubna. Mládě má stále výraznější
bodliny a rychle přibývá na váze, aktuálně má 770 gra-
mů. Ježury australské Zoo Praha chovala již v letech 1954
až 2004 a znovu je chová od roku 2011 – a tohle je úplně
první mládě! V minulém století se ježury podařilo v celé
Evropě odchovat jenom jednou a v tomto století je od-
chovaly všeho všudy tři zoologické zahrady, mezi nimi
plzeňská. Jestli je to úspěch, bude jisté až o Vánocích.
Právě tehdy mládě přejde na pevnou stravu – a už se ne-
bude jednat o mládě. Až pak se bude slavit. ZOO PRAHA

Kriminalisté do-
padli skupinu zlo-
dějů. Ta si během
léta nakradla zboží
za 600 tisíc korun.

Královéhradeckým krimina-
listům se podařilo dopadnout
organizovaný gang lupičů,
který se specializoval na vy-
krádání stanů, aut a rekreač-
ních chatek v kempech a na
festivalech. Škoda za 25 objas-
něných krádeží se šplhá
k 600 tisícům korun, ale po-
dle vyšetřovatelů není zdale-
ka konečná.
Běhemdovolené nebo festi-

valu, zatímco lidé v klidu spa-
li ve stanu, obytném autě či
v chatce, slídil v rekreačních
oblastech po celém Česku
dobře organizovaný gang ci-
zinců. Kradli hotovost, elek-
troniku, šperky a neštítili se

okrádat ani spící lidi, kterým
mizely peníze přímo z kapes,
nebo použít pepřový sprej na
ostrahu kempu. Důmyslně
připravované krádeže nyní
rozpletli kriminalisté náchod-
ského oddělení obecné krimi-
nality společně s královéhra-
deckými krajskými krimina-
listy, pro cizince si došla
v uplynulých dnech zásahová
jednotka.
„Neboť existoval předpo-

klad, že by mohli klást aktiv-
ní odpor při zadržení nebo že
by dokonce mohli být tito ci-
zinci i ozbrojeni. Obvinění
muži totiž neváhali dokonce
v jednom případě, kdy se je
pokusila zadržet ostraha
kempu, proti ní použít i pep-
řový sprej, pracovníky ostra-
hy tak paralyzovat a s lupem
utéci,“ vysvětlila mluvčí poli-
cie Magdaléna Vlčková.
Mezi zatím 25 objasněný-

mi skutky se objevily i kráde-
že z loňského léta, gang půso-
bil na území celé republiky.

Zatím se způsobená škoda vy-
šplhala k částce zhruba 600 ti-
síc korun. Kriminalisté
mužům po zadržení odebrali
i osobní vozidla, která použí-
vali k páchání trestné činnos-
ti. „S největší pravděpodob-
ností se dá předpokládat, že
s touto sériovou trestnou čin-
ností je spjato více pachatelů.
Také počet skutků, které má
mít organizovaná skupina na
svědomí, nebude zdaleka ko-
nečný. Proto i celková způso-
bená škoda se s největší prav-
děpodobností může zvýšit.
Pro naše kriminalisty tak vy-
šetřování tohoto případu za-
tím zdaleka nekončí,“ uvedla
mluvčí policie.
Za trestné činy zločin krá-

deže, přečin porušování do-
movní svobody, neoprávně-
né opatření, padělání a po-
změnění platebního pro-
středku hrozí pachatelům ve
věku 34 až 44 let až osmileté
vězení. Na soud čekají ve vaz-
bě. iDNES.cz

TO VŠE JE VÁŠ
DENÍK METRO!

DOMOV
SVĚT KULTURA

SERVIS ZDRAVÍ
INZERCESPORT

NABÍZÍME:
• Měsíční prémie až 26%

• Náborový příspěvek 20 000 Kč
• Příspěvek na dopravu a stravování

• Příspěvek na životní / penzijní připojištění
• 5 týdnů dovolené, Multisport karta

• Možnost praxe, brigády

Více informací o pozicích naleznete na portálu www.jobs.cz

KONTAKT:
• tel.: 543 563 111

• e-mail: personalni.brno@poclain.com

HLEDÁME NOVÉ ZAMĚSTNANCE:

NC OPERÁTOR
MONTÁŽNÍ DĚLNÍK

LAKÝRNÍK
SKLADNÍK

Poclain Hydraulics s.r.o., Kšírova 186, 619 00 Brno-Horní Heršpice, www.poclain-hydraulics.com

inzerce

Gang vykrádal
kempy a chaty
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na dětské
oblečení

Nabídka platí od 18. 8. do 29. 8. 2021 na dětské oblečení, obuv a doplňky.
Sleva neplatí na již zlevněné zboží a na kojenecké oblečení z kategorie Baby (0 - 24měsíců). Platí pouze pro prodejny Tesco s nabídkou F&F.

inzerce

Už zítra se koná v Praze, na
Berounsku a Křivoklátsku
očekávaný cyklistický závod
L’Etape Czech Republic by
Tour de France. Ten s sebou
ponese kromě sportovního
zážitku také řadu omezení
v dopravě.
Na celou trasu závodu jsou

vydaná rozhodnutí o povole-
ní sportovní akce a uzavírky
komunikací. Ve vymezených
časových úsecích tedy bude
na trase zakázán vjezd auto-
mobilové dopravě i cyklis-
tům z řad veřejnosti. Uzavír-
ky budou realizovány pře-
chodným dopravním znače-
ním, dále více než čtyřmi
stovkami pořadatelů v reflex-
ních vestách a za asistence
příslušníků Policie ČR, Měst-
ské Policie Praha, Hostivice
a Beroun. Komunikace bu-
dou otevírány po průjezdu po-
sledního cyklisty.

Pořadatelé závodu se
omlouvají za komplikace, jež
můžou uzavírky způsobit.
„Žádáme zejména všechny ři-
diče o respektování platných
opatření a nevjíždění na trať
závodu v časech uvedených

na dopravním značení,“ píše
se v prohlášení pořadatelů.

Start a cíl závodu jsou v uli-
ci Vaníčkova na úrovni zastáv-
ky pražské MHD Stadion Stra-
hov. Vaníčkova bude uzavře-
na už od dnešní půlnoci. MET

Závod. Plno uzavírek

Omezení při závodu

Sobotní uzavírky v kostce

● Od cca 9.15 do 17.00 nebu-
de na Strahově průjezdná
část ulice Turistická (od kří-
žení s ulicí Pod Stadiony po
Vaníčkovu) a ulice Vaníčko-
va (od Turistické po hlavní
vjezd do stadionu). Objízdná
trasa k dialyzační jednotce
VFN bude vyznačena ve smě-
ru od ulice Bělohorské.

● Část trasy Praha–Hostivice:
Trasa zde vede po ulicích Va-
níčkova, Atletická, Skokan-
ská, Tomanova, Bělohorská,
Karlovarská a na Hostivici.
Tuto část trasy projede pelo-
ton převážně v nezávodním
tempu, za krátkodobého za-
stavení dopravy, které bude
trvat do 15 minut a proběh-
ne ve dvou vlnách (9.45 až
10.25, 11.00 až 11.40).

● Trasa přes Středočeský kraj:
Pojede se obcemi Hostivice,
Břve, Ptice, Podkozí, Chyňa-
va, Běleč, Lány, Zbečno, Sý-
kořice, Nižbor, Hýskov, Be-
roun, Hostim, Bubovice, Lo-
děnice, Chrustenice, Nenačo-
vice, Úhonice. Předpokláda-
né časové omezení se liší od
několika minut po jednotky
hodin. Před uzávěrou jsou
umístěny informační návěs-
ti. Vyznačeny jsou objízdné
trasy do klíčových cílů.

● Část trasy Zličín–Strahov:
Závěrečná část závodu vede
těmito ulicemi: Na Radosti,
Plzeňská, Kukulova, Podbělo-
horská, Pod Stadiony, Atletic-
ká, Vaníčkova. Díky roztaže-
ní pelotonu závodníků po
130, respektive 90 kilomet-
rech závodu je omezení pro-
vozu zhruba 3,5 hodiny.
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Mladoboleslavská
automobilka
Škoda Auto je
nucena pokračovat
v rušení části
směn.

Nadále chybějící čipy, které
se používají v palubní elektro-
nice, komplikují provoz čes-
ké automobilky Škoda Auto.
Podle odborů se dají problé-
my očekávat ještě na podzim,
uvedl týdeník Škodovácký od-
borář.
Kvůli nedostatku čipů také

nebudou organizovány hro-
madné přesčasy ani již dohod-
nuté flexisměny, tedy noční
směny z pátku na sobotu nad
rámec běžné pracovní doby.
„Nadále nedochází a nedojde
k poklesu současné zaměstna-
nosti ani ke ztrátě výdělku
při překážkách, kde zůstává

námi vyjednaná hodnota 85
procent průměrné mzdy pro
dotčené zaměstnance,“ uvedl
předseda podnikové rady Ja-
roslav Povšík.
Do průměrné mzdy se za-

počítávají i mimořádné bo-
nusy, zaměstnanci tak dosta-
nou za zrušenou směnu více
peněz než za odpracovanou.
Ačkoli se podle odborů in-
tenzivně pracuje na zajiště-
ní stabilních dodávek všech

dílů, dají se různé výkyvy
očekávat zřejmě ještě bě-
hem podzimu.
Firma z Mladé Boleslavi se

snaží zachovat kontinuitu
výroby tak, aby auta po do-
končení mohla co nejdříve
k zákazníkům. „Je to nezbyt-
né pro budoucnost, pra-
covní místa a zachování vý-
dělku. Rušení směn se ale
zcela vyhnout nedá,“ uvedly
odbory. ČTK

inzerce

POHODLNĚ
vše vyřídíme za vás, rychle, kdykoli

VÝHODNĚ
peníze okamžitě na ruku

BEZ STAROSTÍ
za váš starý vůz vezmeme veškeré záruky

MOŽNOSTI
protiúčet může snížit cenu nového vozu,
případně zaplatit akontaci,
přinést další cenovou výhodu až 50 tisíc!

WWW.AUTOESA.CZ /  800 555 555

Prodáváte svůj vůz?

13 POBOČEK
PO CELÉ ČR

Praha / Brno / Ostrava / Pardubice / Olomouc
České Budějovice / Karlovy Vary / Plzeň / Chomutov / Hradec Králové

ZVOLTE JISTOTU A NEJVYŠŠÍ
MOŽNOU VÝKUPNÍ CENU!

Vojtěch Dyk v Karlových Varech ČTK

Ve Varech to jede
Zdravotníci dosud proved-
li na Mezinárodním filmo-
vém festivalu v Karlových
Varech přes 4300 testů na
koronavirus. Testují jak
návštěvníky festivalu, tak
pracovníky a hosty. Zatím
testovací centra zazname-
nala jeden pozitivní pří-
pad nákazy covidem-19.
Na festivalu se dál předsta-
vují filmové a seriálové
novinky. V Domě České
televize besedovali tvůrci
o filmu Zpráva o záchraně
života. Přišel i herec Voj-
těch Dyk, který ve filmu

hraje. Festival potrvá do
zítřka, dnes se očekává
příjezd dalších hvězd
letošní přehlídky, americ-
kých herců Johnnyho
Deppa a Ethana Hawkea.

Přes Slovensko
v pohodě
Čeští turisté mohou přejíž-
dět přes Slovinsko bez
potvrzení bezinfekčnosti
až do 5. září, uvedl to mi-
nistr zahraničních věcí
Jakub Kulhánek. Výjimka
dosud měla platit do
29. srpna. ČTK

Firma z Mladé Boleslavi kvůli
nedostatku čipů musela o tý-
den prodloužit celozávodní
dovolenou, která zároveň
začala o několik dní dříve.

● Zaměstnanci se do práce
vrátili v neděli ve 22 hodin,
zahajovalo se noční směnou
na pondělí.

● Automobilka Škoda Auto loni

dodala celosvětově přes jeden
milion aut.

● Provozuje tři výrobní závody
v Česku, vyrábí v Číně, Rusku,
na Slovensku a v Indii,
většinou prostřednictvím
koncernových partnerství,
dále na Ukrajině a v Kazachstá-
nu – ve spolupráci s lokálními
partnery. Je aktivní na více
než 100 trzích.

KrátceNedostatek čipů.
Škoda má potíž

Delší dovolená



Kup na www.alza.cz nebo volej 225 340 111
Uvedené ceny jsou v CZK s DPH a platí od 27. 8. 2021 do odvolání nebo vyprodání interních skladových zásob. Změna ceny vyhrazena, více na www.alza.cz/reklama. Aktuální ceny najdete vždy na www.alza.cz.

-18 %

-10 %

-33 %

12 990,-
14 490,-14 490,-

obj. kód:RI027b3

17 990,-
21 990,-21 990,-

obj. kód:SACHL048

1 199,-
1 799,-1 799,-

obj. kód:PHIZA410

Více na alza.cz/black-friday

Pařba může
začít!

Pro chladivé
potěšení

Mistr
selfíček

Je libo bradka
nebo strniště?

Alza BattleBox
Core RTX3080 Quiet
Procesor Intel® Core™ i9-10850K
Grafická karta NVIDIA GeForce RTX 3080
2 rychlé SSD s celkovou kapacitou 2 TB
RAM 32 GB, chladič be quiet! Dark Rock Pro 4

SAMSUNG RB38R7839S9/EF
Lednice s mrazákem o objemu 252/143 l
Twin Cooling Plus™ pro déletrvající čerstvost
Funkce rychlého zmrazení, LED osvětlení
Elektronické ovládání teploty, nulová zóna

iPhone Xr 64 GB
6,1“ Liquid Retina displej, zdokonalené Face ID
RAM 3 GB, interní paměť 64 GB, Apple A12 Bionic
Profesionální fotoaparát 12 Mpx, selfie 7 Mpx
Voděodolný dle IP67, rychlé 15W nabíjení

Philips Series 7000 MG7715/15
Zastřihovač na tvář, tělo i vlasy
Pro mokré i suché použití, 13 nástavců
Technologie DualCut pro maximální přesnost
Výdrž až 120 minut na jedno nabití

-11 %

73 990,-
82 990,-82 990,-82 990,-82 990,-

obj. kód:sklSCL3080K1
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Americká společ-
nost Waymo zača-
la své samořízené
taxíky testovat
v náročném, hustě
frekventovaném te-
rénu Los Angeles.

Firma Waymo, která vsadila
svou budoucnost na samoří-
zené taxíky, začala s „ost-
rým“ testováním již v roce
2019, a to v arizonském
Phoenixu, kde je mírný pro-
voz a široké pravoúhlé bulvá-
ry. „Na předměstí Phoenixu
Waymo poskytlo desítky tisíc
jízd samořízených taxi vozů,

a to bez řidičů,“ upřesnila
agentura AP.

V kalifornském Los Ange-
les, kde je provoz násobně
komplikovanější, nyní testu-

je vozyWaymo omezená sku-
pina zájemců a na rozdíl od
Phoenixu za volantemauta Ja-
guar I-Pace sedí z důvodu bez-
pečnosti záložní řidič.

Společnost zatím neinfor-
movala, kolik jejích samoříze-
ných taxíků ve městě jezdí
a kdy z nich záložní řidiče
stáhne.

Ztrácejí mozky
Waymo se dlouhodobě po-

važuje za technického lídra
v oblasti výroby samoříze-
ných automobilů, nicméně
se potýká s palčivým problé-
mem. Společnost nedávno
přišla o řadu pracovníků na
vedoucích pozicích. Někteří
bývalí zaměstnanci si stěžova-
li na příliš opatrné vedení
a dlouhé prodlevy v postupu
prací. Vedení společnosti
Waymo se brání konstatová-
ním, že dává přednost bezpeč-
nému přístupu. HAL a ČTK

EVA
SAMKOVÁ

úžasné

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Zkusit si film
a stát vedle
panaKaisera?
To bylo prostě

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

Čtěte na www.5plus2.cz

Jak si hlídají správnou hmotnost?
Sledujete tlupu kotulů veverkovitých, primátů, kteří v londýnské zoo absolvují každoroč-
ní vážení. Atrakce, jež do zahrady pokaždé přitáhne spoustu zájemců, nemine takřka žád-
ného z bezmála 20 tisíc „obyvatel“ nejstarší zoo v Británii. Založena byla již roku 1828. AP

Vítejte v Kalifornii

Samořízený taxík Waymo PROFIMEDIA

Číslo dne

2
Včerejší exploze v blízkosti
kábulského letiště byly „kom-
plexním útokem“, uvedl
mluvčí Pentagonu John Kir-
by. Zasaženi podle něj byli
američtí vojáci i místní civilis-
té. Mluvčí potvrdil, že v blíz-
kosti letiště nastaly nejméně
dva výbuchy. Američtí před-
stavitelé jsou podle agentury
AP přesvědčeni, že za akci je
odpovědná teroristická orga-
nizace Islámský stát.

Krátce

Už je to jasné
Moderátorka jedné z roz-
hlasových stanic britské
veřejnoprávní BBC ze-
mřela kvůli vážným
komplikacím po podání
vakcíny proti covidu-19.
Potvrdila to včera zveřej-
něná pitevní zpráva. Čty-
řiačtyřicetiletá Lisa Sha-
wová zemřela v květnu
kvůli krevním sraženi-
nám a krvácení do moz-
ku. V nemocnici skonči-
la kvůli silným bolestem
hlavy dva týdny po podá-
ní první dávky očkovací
látky AstraZeneca.

Řečtí zdravotníci
se bouří, stávkují
Zaměstnanci řeckých ne-
mocnic včera na pět ho-
din přerušili práci na
protest proti vládou naří-
zenému povinnému oč-
kování zdravotníků pro-
ti covidu-19. Asi tři stov-
ky se jich zapojily do
protestního shromáždě-
ní před sídlem minister-
stva zdravotnictví v Até-
nách. Všichni zdravotní-
ci a pečovatelé v sociál-
ních zařízeních musejí
mít v Řecku do 1. září
nejméně jednu dávku
vakcíny nebo potvrzení
o prodělání nemoci co-
vid-19; pokud nařízení
nesplní, čeká je neplace-
né volno. ČTK

inzerce
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Sociální síť
OnlyFans má
pro 130 milionů
abonentů mimo-
řádnou zprávu.

Ta novina se na síti Twitter
šíří jako lavina. „S radostí
vám oznamujeme, že Only-
Fans pozastavila plán zakázat
sdílení sexuálně explicitního
chování.“ Jinými slovy: na pla-
cené platformě, která zažila
ohromující boomběhempan-
demie, bude dále možné sdí-
let obsah pro dospělé.
Jde o to, že OnlyFans vyda-

la začátkem týdne „Jobovu
zvěst“, že pod tlakembankov-
ních partnerů a poskytovate-
lů plateb přikročí ke zrušení
pornografického obsahu.
Zakladatel sociální sítě

Tim Stokely v rozhovoru s lis-
tem Financial Times označil

chování bank za nespravedli-
vé. Stokely nicméně odmítl
domněnku, že za zákazem
mohla stát společnostMaster-
card. Tato platební síť totiž
má od 1. října zavést přísnější
pravidla pro obchodníky
s produkcí obsahu pro dospě-
lé, což spadá na stejný den,
kdy měla OnlyFans zakázat
sexuálně explicitní obsah.
OnlyFans si každopádně

hlídá „zadní vrátka“ a pokou-
ší se přejmenovat na platfor-
mu pro „všechny“ a tvrdí, že
ji využívají všichni od kucha-
řů po hudebníky. Zdaleka nej-
oblíbenější kategorií na
webu je ovšem porno. HAL

OD 28. SRPNA

inzerce

Web pro dospělé
ještě nezkrotne

Jen pro fanoušky ARCHIV

Vídeňan dnes slaví 35 let
Sebastian Kurz se stal premiérem Rakouska poprvé roku
2016 v 31 letech, podruhé o tři roky později. V poslední
době ale mediální obraz tohoto nadějného politika stále
častěji narušují kauzy a skandály, které se týkají jeho blíz-
kých spolupracovníků. Od společných školních let tvoří
Kurz dvojici se Susanne Thierovou, která vystudovala
obchodní akademii a působí na ministerstvu financí. Žijí
ve vídeňské čtvrti Meidling a letos v červenci oznámili,
že očekávají koncem podzimu narození potomka. AP

Hlavně pro odvážné

Platforma OnlyFans byla zalo-
žena v roce 2016 a nyní má
kolem 130 milionů uživatelů.

● Předplatitel, tedy fanoušek,
může sledovat obsah tvůrce
výměnou za měsíční členský
poplatek. Společnost Only-
Fans platí tvůrcům obsahu
80 procent z vybraných po-
platků a zbylých 20 procent
si ponechává. Po odečtení
poplatků z provozu služby je
podíl společnosti přibližně
12 procent.

● Na OnlyFans je povolena
pornografie. Ve skutečnosti
jej převážně využívají porno-
grafičtí herci a herečky, i ti
amatérští, a dále modelové
a modelky, instagramoví
influenceři, youtubeři,
kuchaři, hudebníci nebo
také nadšenci fitness.
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„Naštěstí věda je financována
ze státních peněz a jsme hod-
noceni na základě toho, jak
kvalitní a dobré výsledky při-
neseme, ne podle toho,
komu se to hodí. A studie uka-
zují, že žádné pití alkoholu
není bezpečné.“ To je názor
adiktologa Benjamina Petru-
želky z 1. lékařské fakulty UK
a Všeobecné fakultní nemoc-
nice v Praze. Působí ve zná-
mém pracovišti, obecně zva-
ném Apolinář, kde vznikla
i první záchytná stanice v Čes-
koslovensku.

Jak těžké je být v Česku od-
borníkem, který „bojuje“
proti alkoholismu?
Vzděláním jsem především

sociolog a sleduji tak tuto pro-
blematiku zejména z tohoto
úhlu. Pozitivně hodnotím to,
že se tato problematika prav-
děpodobně stále více zviditel-
ňuje v médiích a není to už
ojedinělá záležitost. Takže to
už tak extrémně složité není.
I ze svého okolí, od kamará-
dů mívám pozitivní ohlasy
na to, čím se zabývám.

Pijouméně?
Minimálně uvažují o tom,

že alkohol není zdravý. Jak
kdo. Znám ale několik lidí,
kteří přestali pít, ač ne mojí
zásluhou.

A je současně těžké být
v Česku abstinentem?
Ano, je to těžké. Pokud jde

o lidi, kteří mají zkušenost
s alkoholem, rozlišil bych ale
dvě skupiny. První skupina
jsou ti, kteří se léčili a jsou
takzvaně v úzdravě, prochá-
zejí léčbou. Pak jsou ti, kteří
sice abstinují, ale z jiných dů-
vodů a není to tak, že by měli
kupříkladu bažení. První sku-
pina to má hodně těžké, ko-
lem nich je neustále mnoho
podnětů, které jim spouštějí
to bažení po alkoholu.

Můžete to ilustrovat na ně-
čem konkrétním?
Když se setkávám s absti-

nenty, tak ti se zmiňují
o tom, že je pro ně velice těž-
ké například dívat se vůbec
na televizi. Vysílání je plné re-
klamy na alkohol. Je to pro
ně spouštěč bažení. Často se
o tom zmiňují. Nebo televiz-
ní fotbalová utkání. Na to se
někteří z nich, jak říkají, také
nemohou moc dívat. Protože
je to prokládané nějakou re-
klamou na pivo nebo jiný al-
kohol. Nedávno jsem se díval
na video jedné jablonecké
asociace abstinentů a tam se
ti lidé zmiňovali o tom, že se

teď dívají hodně na Netflix.
Tam nejsou žádné reklamy,
tudíž ani ty na alkohol.

Uniknout místům, kde by
nebyl viditelně umístěný
alkohol, je nemožné.
Zajímavé bylo, jak vnímali

pití druhých lidí během covi-
du. Jak byly zavřené hospody,
lidé si kupovali alkohol a pili
doma. A lidé v abstinenci vní-
mali nejen to, že se prázdné
láhve válely kolem kontejne-
rů na sklo. Pro některé bylo
stresující i to, když lidé ty
láhve do kontejnerů házeli
a oni jen slyšeli zvuk rozbíje-
ného skla. Lidé, kteří se ze zá-
vislosti dostávají, se zmiňují
také o tom, jak je alkohol do-
stupný, jak je všude vidět. To,
že jsou v obchodech celé regá-
ly pití, hlavně toho tvrdého,
pro ně není právě komfortní.
V zemích, kde je dostupnost
alkoholu regulovanější, na-
příklad ve Finsku, je to pro al-
koholiky méně provokující.
V supermarketech je jenom
pivo nebo víno, tvrdé pití je
ve speciálních obchodech.

Pro člověka, který s pitím
bojuje, je zřejmě problém
jít i někam na oběd, ne?
Když už se naučí zvládat to

nejhorší, tak se přesto perou
s tím, že oni si dají jídlo
a ostatní kolem nich si
k tomudají třeba pivo a paná-
ka. Vůbec některým vadí, že
když se jí, tak se spolu s tím
také hodně pije alkohol.

Přístup společnosti k pití
je dost tolerantní. Když
nepijete, jste „divnej“.
To je příznačné například

na nejrůznějších pracovních
setkáníchmimo práci, na vše-
možných teambuildinzích.
U lidí, kteří jsou v procesu
úzdravy, to opět může vést
k nějakému bažení.

Pokud se tomu vyhýbají,
mohou se společensky vy-
členit a být černou ovcí.
Může být, ale záleží, jak si

to oni sami vyjednají. Někte-
ré kolektivy mají v tomto
ohledu větší pochopení, jiné
jsou méně tolerantní.

Může se stát, že takový člo-
věk přijde o kamarády?
Ano, stát se to může. To je

ale problém všech závislostí,
nejen alkoholu. Pokud se léčí-
te ze závislosti nebo chcete
přestat pít, tak musíte často
vyměnit staré vztahy za
nové. Spousta lidí není ochot-
ná vůbec se bavit bez alkoho-
lu nebo s lidmi, co nepijí.

Je složité vysvětlovat, že
někdo nepije? Lidé si mys-
lí, že měl v minulosti asi
problémy s pitím.
Kupodivu už to v Česku za-

čínáme pomalu chápat, že
když někdo opravdu pro-
blém měl, že se z toho chce
dostat. Často překvapivě
bývá problém odolat tlaku
„tak se přece napij“ u těch,
kteří chtějí sice pít, ale velice
umírněně, kontrolovaně. Po-
pichují je – „dej si ještě pivo,
dej si ještě panáka“. To ti ne-
uškodí. To se špatně vyjedná-
vá. Možná je jednodušší,
když nepijete vůbec. Když to
s okolím jednou dobře vyjed-
náte, tak je u vás už větší šan-
ce, že vás do ničeho nebudou
nutit.

Proč ti, co pijou, nutí k pití
ty, co nepijou?
Zřejmě je to v určitých sku-

pinách společenská norma.
A potom – koho baví pít jen
samotného? Tak k tomupobí-
zí ostatní. Když se bavím já
s alkoholem, bavte se i vy. Ka-
marád mi vyprávěl, že když
přestával pít, ačkoliv se ze zá-
vislostí neléčil, tak přešel na
nealkoholické pivo. Ovšem
stalo se mu, že mu někdo,
aby byla legrace, nepozorova-
ně vyměnil nealko pivo za
normální. Aby ho přinutili
k pití. A často se setkával s ná-

zory typu „to už nejsi ty“
a byl nucen ke konzumaci.

Kolik je v populaci procen-
to alkoholiků, kteří netu-
ší, že už alkoholiky jsou?
Co se týká konkrétních

dat, tak z posledních prů-
zkumů Státního zdravotního
ústavu vyplývá, že problémo-
vých konzumentů je osm pro-
cent a konzumentů v pásmu
vysokého rizika je zhruba
dvanáct procent. Dá se říci,
že tedy pětina naší populace
je v oblasti vysokého rizika,
co se týče pití alkoholu.

Z toho vyplývá, že zbylých
osmdesát procent obyva-
telstva je tedy v pořádku
a žádné potíže s alkoho-
lem nemá?
No, to tedy ne. Protože

v nízkém riziku je padesát
procent populace. To ale ne-
znamená, že by tito lidé byli
nějak hodně ohrožení, ale
zase o nich nemůžeme tvrdit,
že by nebyli ohrožení, proto-
že konzumace alkoholu je
vždy riziková. Abstinentů
a umírněných konzumentů
je v posledním roce zhruba
dvaatřicet procent. Celoživot-
ních abstinentů byla čtyři
procenta. Protože je abstinen-
tůmálo, tak je potompro zby-
tek lidí nezvyklé, když na ta-
kové lidi narazí.

O některých spouštěcích
mechanismech, které vyvo-
lávají chuť pít, jste se už
zmiňoval. Jsou některé
kuriózní?
Někdy stačí si o pití jen

číst. Nebo je problém dívat se
na filmy. V nich se většinou
pije, a to i hodně. V českých
filmech je alkohol dost pří-
tomný.

Proč vůbec společnost
alkohol vyžaduje, nebo
přesněji – potřebuje?
To je dost spekulativní otáz-

ka. Historicky se hodně pilo
napříč Evropou. Když se podí-
váte do minulosti, i u nás bý-
valo poměrně běžné a nor-
mální, že lidé pili i v práci, že
se slavilo na pracovišti. To už
teď tak snadno nejde a už to
není norma. Před rokem
1989 to mohl být i ventil, jak
kompenzovat poměry.

Alespoň pro cizince jsme
levný alkoholový ráj.
Určitě by se mělo uvažovat

o opatřeních. Vyšší daně a dal-
ší patření. Ale zase už to není
takové tabu, vmédiích se o al-
koholu stále víc hovoří.

Data prodejů tomu ovšem
příliš nenasvědčují.
Důležité není jen to, jak

často se o tom mluví v mé-
diích, ale i to, jak je alkohol
dostupný. Omezit reklamu
na alkohol, snížit jeho do-
stupnost, například omeze-
ním prodejní doby a míst,
kde je alkohol k dostání.

Nebyla by účinnější propa-
gace toho, že prospěšnější
je nepít? Než zakazování?
Potíž je, že i dobré myšlen-

ky se nedostanou ke všem,
hlavně k těm, kteří by jim
měli naslouchat. Prohibice se
samozřejmě neosvědčila –
a ani není doporučována. Ale
opatření, která například na-
vrhuje Světová zdravotnická
organizace, která se týkají
mimo jiné dostupnosti alko-
holu a reklamy, účinná jsou.
Určitě je dobré, že se zvyšuje
nabídka i obliba nealkoholic-
kých nápojů a takzvaných ne-
alkoholických piv, ačkoliv
ani ta nejsou absolutně neal-
koholická. Občas se také stá-
vá, že narazíte na restauraci,
kde pivo není nejlevnější ná-
poj, pořád je ale pravděpo-
dobně víc podniků, kde je
nealko dražší než pivo. Tady
je ještě co měnit.

PAVEL
HRABICA
pavel.hrabica@metro.cz

Adikotolog Benjamin Petruželka METRO

Ty nepiješ? Tak to jseš divnej.
Abstinenti to nemají snadné
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Streamovací
gigant se rozhodl
posvítit si na poru-
šování svých pravi-
del. Na Čechy je
zatím hodný.

Před věkem internetových te-
levizí naráželo večerní sledo-
vání filmů a seriálů na své li-
mity pouze tehdy, pokud se
chtěl například každý člen ro-
diny koukat ve stejnou dobu
na něco jiného. Streamovací
platformy tuhle skutečnost
natrvalo změnily. I když ta vů-
bec největší internetová tele-
vize Netflix nabízí v Česku
největší porci titulů na světě,
konkrétně kolem sedmi tisíc
kousků, stále se najde obrov-
ské množství filmů a seriálů,
které si u nás kvůli autor-
ským právům nepustíte.
V katalogu jiných zemí

však naopak k dispozici být
mohou, proto si řada uživate-
lů pořizuje takzvanou VPN
(virtuální privátní síť, v níž je veš-
kerá komunikace šifrována –

pozn. redakce), s níž se dají pra-
vidla obejít. Právě proti tako-
vým lidem ale Netflix před
nedávnem vyrazil do boje.
A s nepoctivci se nemaže.

Tvrdě do boje
Nabídka internetové televi-

ze, známé například svými
původními seriály Dům z ka-
ret, Stranger Things či Zaklí-
nač, se v každé zemi různí.
Netflix totiž zajišťuje práva
na vysílání nejen vlastním po-
řadům, ale i obsahu třetích
stran pro každý region zvlášť.
Mnoho uživatelů tak využívá
služeb VPN, které dokážou
tyto restrikce obejít a přimět
Netflix, aby simyslel, že je po-
užíván v jimi požadované
zemi.
„Podle zprávy serveru Tor-

rentFreak proto Netflix začal
blokovat IP adresy uživatelů,
o nichž ví, že používají VPN.
Vypadá to, že streamovací gi-
gant některým uživatelům
částečně omezil přístup k ob-
sahu. Ti se pak prý dostanou
jen k pořadům Netflix Origi-
nals, tedy k původním fil-
mům a seriálům streamera,
u nichž se nemusí řešit práva

na vysílání, protože je Netflix
může vysílat, kde chce,“ popi-
suje současnou situaci na
webu Filmtoro.cz redaktor
Petr Kollár.

Obě oči zavřené
Netflix samozřejmě o tom,

že jeho pravidla uživatelé po
celém světě obcházejí, ví již
velmi dlouho. Podle mluvčí
jeho českého zastoupení Ve-
roniky Schieblové, kterou de-
níkMetro oslovil, se však k té-
matu nehodlá výhledově ofi-
ciálně vyjadřovat. Někteří uži-

vatelé jsou pochopitelně na-
štvaní. Z jejich pohledu se
kroky platformy nezdají lo-
gické. Tak jako tak si Netflix
předplácejí.
„Držitelům autorských

práv se ale samozřejmě nelí-
bí využívání VPN pro obchá-
zení restrikcí. Tlačí tak na
Netflix, aby problém vyřešil,
a ten jim, jak to tak vypadá,
jde na ruku,“ dodává Kollár.

Padni komu padni
Když se kácí les, létají třís-

ky. Zatím to ovšem nicméně

vypadá, že se větší počty ome-
zených uživatelů rekrutují
odjinud než z tuzemska. Prá-
vě z Německa, Francie a dal-
ších evropských zemí se však
nyní ozývají nespokojenci,
kterým měl Netflix omezit
přístupy omylem, i když VPN
nepoužili.
„Je to velká nepříjemnost.

Již v březnu tohoto roku
Netflix také testoval způso-
by, jak zabránit lidem sdílet
své účty. Někteří uživatelé si
tak museli ověřit účet přes
SMS nebo e-mail. Streamer
tak opět zkouší vymáhat do-
držování svých pravidel, kte-
rá dlouhá léta přehlížel,“
míní Kollár.

Nejvíc titulů na světě
Podle statistik neoficiální-

ho světového vyhledávače po-
řadů od Netflixu s názvem
unogs.com máme na našem
Netflixu kolem sedmi tisíc ti-
tulů. Ve srovnání s ostatními
37 nejdůležitějšími trhy je to
úplně nejvíc. Ano, překonává-
me tedy i USA, Británii či Aus-
trálii. Jak je to možné? Stačí
mít anglický profil. Český
může mít třeba vaše žena.

Seriál Zaklínač je vlajkovou lodí internetové televize. NETFLIX

KOUKÁTE, NA CO NEMÁTE? NETF

inzerce
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inzerce

Jak na kvantitu
Největšíhomnožství zobra-

zených titulů ke koukání do-
sáhnete bez zmiňované VPN
jednoduše nastavením anglic-
kého profilu. Na tom v češti-
ně vám totiž Netflix vždy uka-
zuje jen tituly, kterémají čes-
kou podporu, tedy titulky či
dabing. V současnosti jich je
něco přes tři tisíce, kdežto
těch na anglickém profilu je
více než dvojnásobek. Něco
kolem sedmi tisíc. Tohle ob-
rovské číslo není zas tako-
výmpřekvapením. Počty titu-
lů na českém, ale i sloven-
ském a maďarském Netflixu
patřily historicky k nejvyš-
ším už dříve. Může za to hlav-
ně pozdější spuštění lokaliza-
ce, tedy oficiálního jazykové-
ho zastoupení.

„Zatímco velké evropské
trhy jako Francie, Německo,
ale třeba i Polsko si mohly
svoji verzi užívat dlouhá léta
a Netflix byl tak nucen u kaž-
dé novinky dvakrát zvážit,
zda se mu vyplatí udělat po-
vinný dabing či titulky, pro
nás, pro Slovensko a pro další
menší trhy to neřešil a pouš-
těl do knihovny všechno, co

měl k dispozici. Teprve s pře-
pnutím na českou verzi v říj-
nu 2019 se to zlepšilo, ale zů-
stalo tam dost nepočeště-
ných, ale stále platných titu-
lů,“ uvádí Filmtoro.cz.

Malé velké Česko
Česká republika je pro

Netflix poměrně nevýznam-
ná. Války velkých streamerů
tak k hranicím tuzemska čas-
to ani nedojdou. V Americe či
ve Velké Británii mají velká
studia vlastní streamovací
služby, kde je často jediná
možnost, jak zkouknout je-
jich seriálové a filmové kleno-
ty. Typickým příkladem je
Disney, který dlouho před pří-
chodem platformy Disney+
(u nás bude nejspíš až příští
rok) stáhl všechny svoje věci
právě z Netflixu. Studio War-
ner to dělá také. Studia Uni-
versal a Paramount jsou
v tomhle výjimky. Své služby
sice ve světě mají, kromě se-
riálů ale starší tituly rádi pře-
prodávají právě Netflixu.

Postupný úbytek
Netflix pochopitelně brzy

ztratí půdu pod nohama.

V dalších letech se s nástu-
pem mnoha dalších konku-
renčních platforem dá čekat
postupný úbytek titulů. Než
se tak stane, užívejme si nej-
širší katalog.
Češi jsou proti ostatním

specifičtí ještě v jedné věci.
Na tuzemském Netflixu vlád-
ne i lokální kinematografie.
Služba nakupuje české klasi-
ky ve velkém hlavně proto,
že na ni nikdo z tuzemska ne-
tlačí, aby začala nabízet své
české původní pořady, jako
se to děje v Rusku či Němec-
ku. I to se má časem změnit.

Proč vidíme lidské obličeje
i tam, kde nejsou, například
v mracích? A kvůli čemu se
nám ve spánku zdají sny? Psy-
cholog Vladimír Svoboda vy-
světluje, že denní „vidiny“ na
oprýskané zdi jsme zdědili bě-
hem lidské evoluce a noční
fantazie jsou zase vedlejším

produktem „bitvy neuronů“,
jež zuří ve spánku v zadním
mozkovém laloku. Proč neby-
ly u řeholních bratří a sester
patrné známky nemocí moz-
ku? Proč v nás vyvolávají obli-
čeje na fotografiích emoce,
jako by šlo o živé lidi? Čtěte
v novém vydání týdeníku Téma.

www.kosmas.cz

Obsáhlá kniha provádí čte-
náře po hospodách a vinár-
nách staré i novější Prahy
a přináší obrazy ze života
i z literatury. Kdo, kdy, kde,
co, s kým a proč. Vycházka
od pozdně středověké
Jedové chýše, kde se za
časů Egona Kische tančilo

s mrtvolou, přes hospodu
U Ježíška, v níž úřadoval
Jan Neruda, až k dejvické
nádražce, kde se při pivu
holduje Miloši Frýbovi.
Kniha je bohatě ilustrována
z dobových pramenů i nejno-
vějšími fotografiemi.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Obsáhlá kniha provádí čte-
náře po hospodách a vinár-
nách staré i novější Prahy 
a přináší obrazy ze života 
i z literatury. Kdo, kdy, kde, 

s mrtvolou, přes hospodu 
U Ježíška, v níž úřadoval 
Jan Neruda, až k dejvické 
nádražce, kde se při pivu 

TIP NA DOBRÉ 

PRAHA
OŽRALÁ
RADIM KOPÁČ
PETR STANČÍK

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Lábus v Proměně
Taneční soubor Dekkadan-
cers vstoupí 6. září v pro-
storách Jatka78 do nové
sezony obnovenou pre-
miérou Proměny na moti-
vy stejnojmenné povídky
Franze Kafky. V audiopasá-
žích hovoří Jiří Lábus.

Obědová bichle
Škola už je za dveřmi a ne-
jeden rodič začíná přemýš-
let nad tím, jak dětem pra-
videlně dopřát dobrou
a zdravou svačinu. Potřeb-
nou inspiraci přináší ku-
chařka s názvem Velká
svačinková bichle. Na její

úspěch autoři navazují
Velkou obědovou bichlí,
která obsahuje 190 jedno-
duchých receptů na hra-
vé, chutné a vyvážené obě-
dy pro celou rodinu. Obě
knížky lze aktuálně objed-
nat za zvýhodněnou cenu
na v crowdfundingové
kampani. MET

Petice pro Disneyho

2022
Disney oznámil posun spuště-
ní své platformy Disney+
v Česku až na rok 2022. Petici
adresovanou studiu požadují-
cí, aby se spuštění urychlilo,
najdete na webu Filmtoro.cz.

LIX TRESTÁ DIVÁKY

Téma. Řeší mozek
Krátce



Sázka na avantgardní a nadčasový
styl posledních modelů se Peugeo-
tu vyplácí, a tak své SUV lídry ne-
může nechat usnout na vavřínech.
Vylepšená verze oblíbeného rodin-
ného SUV se sedmimístným uspo-
řádáním, která od svého uvedení
na trh v roce 2017 registruje více
než 300 000 vozů, se může pochlu-
bit novými zadními 3D Full LED
světly a vylepšenou přední částí
s bezrámovou přední maskou chla-
diče. Přepracovány byly i přední
světlomety, které jsou agresivnější
a již v první úrovni výbavy používa-
jí LED technologii, na ně navazují
zalomená světla pro denní svícení
s chromovou špičkou. Tento světel-
ný podpis dokonale zapadá do sou-
časného stylu Peugeot a je na první
pohled identifikovatelným. Přibyly
také nové odstíny karoserie Modrá
Célèbes a Metallic Cooper, celkem
je tak v nabídce sedm barevných
odstínů. Pro zákazníky s náročněj-
šími požadavky na styl je u úrovně
GT Pack k dispozici příplatkový set
„Black Pack“, který zahrnuje tmav-
ší designové prvky jako například

maska chladiče „Dark chrome“
nebo leskle černý chránič prahu,
lišty předního blatníku, střešní liš-
ty, lišty spoileru nebo černé prahy
dveří, vše završují hliníková 19“
kola „Washington“ s nádherným
stylovým výbrusem.
Na modernizaci a vylepšení se po-
dílejí také nová kvalitně zpracova-
ná čalounění, která nabídnou ještě
komfortnější pocit z jízdy. 4 nová
čalounění završují potahy TEP /
Alcantara® Mistral a červená kůže
Nappa, které jsou určeny výhradně
pro výbavové stupně GT a GT Pack,
těm jsou také určeny nové exklu-
zivní ozdobné prvky z tmavého
lipového dřeva a ovladače oken
s chromovaným zdobením nebo
nové vnitřní zpětné zrcátko „Fra-
meless“.
Vylepšením se nevyhnul ani Peu-
geot i-Cockpit® nová přístrojová
deska s úhlopříčkou 12,3 palce,
kterou lze plně konfigurovat, je
vybavena digitálním panelem
s technologií „Normally Black“ pro
vysoce kvalitní vykreslení s lepší
čitelností a kontrasty. Nový cent-

rální dotykový displej s úhlopříč-
kou 10 palců a vysokým rozlišením
doplňuje sada sedmi elegantních
tlačítek „toggles switches“ připo-
mínajících klapky klavíru, které
umožňují rychlý přístup k hlav-
ním funkcím zajišťujícím komfort,
k nimž patří rádio, klimatizace, 3D
online navigace s hlasovým ovládá-
ním, nastavení parametrů vozu, te-
lefon, mobilní aplikace a výstražná
světla.
Celou komplexní nabídku doplňu-
je nová struktura modelové řady,
která se poprvé představila u vozu
Peugeot 308. Tvoří ji 3 úrovně
(Active, Allure a GT) a každá z nich
může být doplněna mezistupněm

výbavy označovaným jako „Pack“.
Technologie nového SUV jsou dopl-
něny například o systém nočního
vidění nebo vylepšené rozpoznává-
ní dopravních značek (stop, zaká-
zaný směr jízdy, zákaz předjíždění,
…). S chytrými telefony se novinka
propojí systémem MirrorScreen
kompatibilním s protokoly Apple
CarPlay a Android Auto.
Ani model 3008 oceněný titulem
Car Of The Year 2017 nezůstává po-
zadu a je vybaven ve stejném poje-
tí jako jeho větší sourozenec. Nový
Peugeot 5008 se vyrábí ve Francii,
v továrnách v Sochaux a v Rennes.

Text: Martin Štěrba
Foto: Archiv
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Vyzkoušeli jsme modernizovaný Peugeot 5008, který začátkem letošního roku spo-
lečně s menším modelem 3008 dostal modernější vzhled a pár technologických vy-
lepšení. I přesto, že se na první pohled může zdát, že změny ani nestojí za zmínku,
při bližším seznámení je změn poměrně dost, a to jak designových, tak i ve výrazně
bohatší nabídce.

Modernizovaný
Lev salonů

MoNkey
BusiNess
lake Malawi
studeNtské
kapely

prezeNtace ModerNích
techNologií Bez kouře
vstup zdarMa kaMpus Čvut
thákurova 9, praha 6

2021
14:00

7 9 NárodNí
dEN BEZ

KOUŘE

geNerálNí partNeři partNeři záštita
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Na bezpečnost na silnicích se rozděluje zhruba 170 milionů.

Fond zábrany škod spravuje od
roku 2014 Česká kancelář pojistite-
lů, která už takto rozdělila 4,6 mld.
Kč primárně složkám IZS na nákup
potřebného vybavení, ale také na
vybrané projekty zvyšující bezpeč-

nost na silnicích. Nyní kancelář
otevřela příjem žádostí o finanční
prostředky z fondu zábrany škod
na rok 2022. Na projekty zvyšující
bezpečnost na silnicích se rozdělu-
je zhruba 170 milionů Kč.

Je váš projekt vhodný pro podpo-
ru?
Z fondu zábrany škod ČKP jsou fi-
nancovány projekty, jež mají za cíl
zvýšení bezpečnosti na silnicích,
prevenci a osvětu účastníků silnič-

ního provozu podle programových
priorit schválených vládou a pro-
gramem komise fondu zábrany
škod na příslušný kalendářní rok.
Mezi témata podporovaných pro-
jektů pro rok 2022 patří: zranitelní

účastníci (chodci, cyklisté) – celo-
státní a místní kampaně, projekty
a přednášky a další preventivně-
-informační nebo edukační aktivity
zaměřené na ochranu zranitelných
účastníků v silničním provozu ze
strany řidičů motorových vozidel,
zásady bezpečného chování ze
strany zranitelných účastníků –
používání přilby, bezpečný pohyb
na elektrokole/koloběžce, vidi-
telnost, bezpečný pohyb chodců;
mladí řidiči – celostátní a místní

kampaně, projekty (nedostatek
řidičských zkušeností, neznalost
dopravních pravidel, tendence
k adrenalinovému/dravému, až
agresivnímu způsobu jízdy, zamě-
ření se na programy pro povinné
vzdělávání instruktorů autoškol
a zkušebních komisařů, posílení
informovanosti a zodpovědnosti
řidičů na středních školách); ne-
věnování se provozu – celostát-
ní a místní kampaně, projekty,
přednášky a další preventivně-in-
formační nebo edukační aktivi-
ty (nevěnování se řízení u řidičů
a nevěnování se okolí při chůzi
u chodců a dalších účastníků pro-
vozu).

Co je to fond zábrany škod?
Fond zábrany škod byl zřízen
zákonem a sdružuje finanční

příspěvky od pojišťoven, ze kte-
rých jsou následně financovány
nákupy vybavení a techniky pro
hasiče, policisty nebo příslušníky
zdravotnické záchranné služby.
Krom toho jsou z něj ale financo-
vány i projekty, které pomáhají
zvyšovat bezpečnost na silnicích.
Mezi ty úspěšné patří např. pro-
jekt Jedu s dobou, kampaň Agre-
sivita zabíjí, Zpomal, dokud není
skutečně pozdě, projekt Nehodou
to začíná nebo Start driving.

Kdy a kam podat žádost?
Žádosti o podporu projektů na rok
2022 týkající se výše uvedených
oblastí lze podávat od počátku
července do 15. září 2021 pro-
střednictvím aplikace FZŠ Office.

Více na stránce
www.fondzabranyskod.cz

Bezplatné kurzy řízení pro mladé řidiče i seniory, dopravní výchova, ale i film s vi-
níky vážných dopravních nehod – to jsou namátkou jmenované úspěšné letošní
projekty, které byly financovány fondem zábrany škod. Nosíte v hlavě podobný ná-
pad, který ještě nespatřil světlo světa a přispěl by k prevenci v dopravě? Neváhejte,
žádosti na financování dopravních projektů lze podávat do 15. září 2021.

O peníze lze žádat do poloviny září
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„Všechny viry
mají u mne
červenou.“
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Napište svou bublinu

Doplňujte podle legendy vodorovně
a svisle stejná slova. Tajenka je
vodorovně i svisle.

1. zhroucení
2. chůzí

opotřebit
3. tajenka
4. město v okr.

Blansko
5. velmi

hloupě
(hanl.)

6. budovat
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Luštěnka

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.10 Na krok od nebe
17.00 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Toulky Českem budouc-

nosti
19.00 Události
20.03 Branky, body, vteřiny
20.15 Kouzelník Žito
22.00 Všechnopárty
22.55 Profesionálové
23.50 Kriminalista
00.50 AZ-kvíz
01.15 Toulavá kamera
01.50 Objektiv
02.20 Dobré ráno
04.50 Hobby naší doby – letní

speciál
05.15 Etiketa

16.20 Tažení Alexandra I.
do Evropy (4/4)

17.15 Bimboland
18.45 Pobřeží slonoviny, africká

mozaika
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Zátopek
21.00 Paša

Gangsterka (Fr./It., 1968)
22.25 Enderova hra
00.15 Gomora IV (10/12)
00.55 Apokalypsa: 1. světová

válka (4/5)
01.50 Expedice Altaj – Cimrman

mezi jeleny
02.10 Stopy, fakta, tajemství
02.40 Nic nám není svaté

15.55 Můj přítel Monk VI (2)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.35 Na lovu
18.25 Ulice (4095)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Co ste hasiči (8)

Hasičský ples. Komediální
seriál (ČR, 2021)

21.30 Kameňák
22.40 Dannyho parťáci 3
01.05 Můj přítel Monk VI (1, 2)
02.55 Na lovu
03.35 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (1019)
04.40 Novashopping
05.50 Spongebob v kalhotách

IX (21, 22)

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko
22.10 Fešák Hubert

Filmová komedie (ČR, 1984)
00.10 Policie v akci
01.10 Komisař Rex V (10)

Studený jako led. Krimiseriál
(N/Rak., 2000)

02.15 Jake a Tlusťoch (10)
Miluj mě, nebo mě opusť.
Krimiseriál (USA, 1987-1992)

03.25 Policie Hamburk VII (11)
Plněná ryba. Krimiseriál
(N, 2012)

04.25 Prostřeno!

06.00 Ranní fresh
08.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 Top 3 kitkat chart
14.50 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
16.30 Óčko e-sport
16.40 Óčko hity
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváků Óčka
20.00 Tmax street party

Taneční párty z tvýho města
a klipy, co si vybereš

21.00 CZ & SK
České a slovenské klipy

22.00 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Sudoku

TV tipy
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Petra Kvitová už
zažehnala zdravot-
ní patálie a na
grandslam se těší.

Ve středu oznámila absenci
pro tenisové US Open Serena
Williamsová, včera se k ní při-
dala její sestra Venus. Omluvi-
la se ale také další Američan-
ka, pátá hráčka světa, Sofia
Keninová.

Dvaadvacetiletá vítězka
loňského Australian Open Ke-
ninová má pozitivní test na
koronavirus, přestože je oč-
kovaná, jednačtyřicetiletou
Williamsovou na kurty ne-
pustí stejně jako její mladší
sestru Serenu zranění.
„Nedávno jsem měla pozi-

tivní test na covid-19. I nadá-
le jsou ale výsledky mých tes-
tů pozitivní, takže nebudu
moci příští týden hrát na US
Open,“ napsala Keninová na
Twitteru. „Příští týdny chci
věnovat tomu, abych se
uzdravila a připravila se na
podzimní turnaje,“ dodala te-
nistka, kterou od Wimbledo-
nu trápilo zranění nohy.
„Ne právě nejlepší zprávy

od Sereny a ode mne. Ani já
nebudu moci hrát na US
Open. Je to obrovské zklamá-

ní, celé létomámnějaké potí-
že s nohou a nedokázala jsem
se z toho dostat,“ uvedla dvoj-
násobná vítězka US Open
a někdejší světová jednička
Venus Williamsová ve vzka-
zu na Instagramu.
Keninová a Venus William-

sová tak rozšířily seznam
předních hráčů, kteří ze zdra-
votních důvodů vynechají po-
slední grandslam sezony. Ve-
dle Sereny Williamsové se už
dříve odhlásila Simona Hale-
pová, sezonu ukončili Roger
Federer, Rafael Nadal či ob-
hájce titulu Dominic Thiem.
Hrát v New Yorku nebude ani
Milos Raonic.

Naopak tenistce Petře Kvi-
tové už je po žaludečních pro-
blémech z minulého týdne
ze Cincinnati lépe a na US
Open by měla startovat.
Newyorský grandslamový tur-
naj začne v pondělí, dvojná-
sobná wimbledonská vítězka
by na něm měla hrát počtr-
nácté v řadě. „Je mi mnohem
lépe. Předpokládám, že už
bude zdraví v pořádku
a budu v pohodě. Na US Open
už se moc těším,“ vzkázala
Kvitová z New Yorku.
Na betonových kurtech ve

Flushing Meadows je maxi-
mem světové jedenáctky
účast ve čtvrtfinále. ČTK

Stanleyův pohár uvidí už
brzy hokejoví fanoušci v Čes-
ku. Útočník Ondřej Palát
budemít trofej 1. září ve Frýd-
ku-Místku, o den později
obránce Jan Rutta v Písku.
Oba hráči vybojovali slavnou
trofej na začátku července
v dresu Tampy Bay Light-
ning, která navíc prvenství
obhájila. Loni ale kvůli opat-
řením proti šíření nemoci co-
vid-19 Stanley Cup po světě
neputoval. MET

Stá výhra?
Po takřka měsíční letní
pauze bude o víkendu po-
kračovat Velkou cenou Bel-
gie boj o titul mistra světa
formule 1. Aktuální lídr
Lewis Hamilton (na sním-
ku) z Mercedesu bude na
okruhu ve Spa-Francor-
champs bránit osmibodo-
vé vedení a zaútočí na jubi-
lejní 100. vítězství v karié-
ře, jeho rival Max Verstap-
pen z Red Bullu se pokusí
vrátit se do boje o první ti-
tul v kariéře. AP

Hobby - poptávka
• Nemáte nevyužité housle,
violu, čelo, basu, el. kytaru či
saxofon nebo trubku ? Kou-
pím i poškozené a nekomplet-
ní. Tel. 728473687 238554

Práce - nabídka
• Hledáme VIP masérky pro
práci v Bratislavě, možnost
práce na turnusy, ubyt. zdar-
ma. Až 150 000 Kč/měs. Pení-
ze na ruku. Nástup ihned.
T.+421949378975.238677ı ı

Vyhnou se zámoří
České hokejistky vyhrály
na mistrovství světa v Cal-
gary i poslední čtvrtý
zápas ve skupině B, když
zdolaly Němky 2:0. Do
čtvrtfinále tak půjdou
z prvního místa a vyhnou
se v něm zámořským favo-
ritům turnaje – domácí Ka-
nadě i výběru USA.

Pep chce k repre
Trenér Manchesteru City
Pep Guardiola nepomýšlí
na to, že by v klubu zůstal
i po roce 2023, kdy mu vy-
prší smlouva. Úspěšný
kouč místo toho plánuje
pauzu a vyhlíží nové vý-
zvy. V rozhovoru pro list
Marca přiznal, že ho láká
angažmá u reprezentace.

Mají zákaz vstupu
Fotbalová Slavia identifiko-
vala první osoby, které při
domácím duelu 3. předko-
la Ligy mistrů s Ferencvá-
rosem Budapešť házely
předměty na hrací plochu,
a podmínečně jim zakáza-
la vstup na stadion. Strany
se dohodly na náhradním
plnění místo pokuty.

Furch začne v Plzni
Hokejový brankář Domi-
nik Furch bude na začátku
sezony působit v extraligo-
vé Plzni. Jedenatřicetiletý
gólman, který naposledy
chytal v Dinamu Minsk,
podepsal se Západočechy
smlouvu do konce září.
Furch zaskočí za zraněné-
ho Miroslava Svobodu. ČTK

Chtějí bublinu na 14 dní

Tenisté a tenistky by mohli
příští rok před Australian
Open strávit dvoutýdenní ka-
ranténu po příjezdu do země
v uzavřené „bublině“, kde by
měli lepší podmínky k trénin-
ku, než je tomu v přísném
režimu oficiálních hotelů.

● Pořadatelé grandslamového
turnaje jednají o úpravě pod-
mínek s australskou vládou.
Před letošním ročníkem mu-
seli hráči strávit dva týdny
v přísné hotelové karanténě.

Citát

Naštěstí jsem očkova-
ná, takže mám jen
mírné příznaky one-
mocnění covid-19.
SOFIA KENINOVÁ
AMERICKÁ TENISTKA

NOKIKA s.r.o.
přijme

Strážné
pro objekty v Brně

Nabízíme:
• Platové ohodnocení

od 110,- Kč/hod
• Možné jako dlouhodobá

brigáda
• Vhodné zejména pro OZP

(pozice podporována
příspěvkem ke mzdě)

Požadujeme:
• Certifikát 68-008-E výhodou
• Zkušenosti z oboru
• Čistý trestní rejstřík
• Nástup ihned

Kontakt:
Ing.Červinková,
tel. 739 221 355

cervinkova@topsecurity.cz

Hoftych v Liberci skončil
U fotbalistů Liberce včera skončil trenér Pavel Hoftych
(na snímku). Čtyřiapadesátiletý kouč doplatil na nevyda-
řený vstup Slovanu do sezony. Liberečtí z úvodních pěti
kol nejvyšší soutěže získali jediný bod za remízu 1:1 s no-
váčkem Hradcem Králové, mají skóre 1:9 a jsou poslední.
V součtu s minulým ročníkem nevyhráli už 10 ligových zá-
pasů po sobě. Slovan navíc ve středečním 2. kole české-
ho poháru MOL Cup senzačně vypadl s třetiligovými
Zbuzany po domácí prohře 1:2. „Samozřejmě mě mrzí, že
mé působení ve Slovanu má takový konec, protože v Li-
berci se dobře pracuje,“ uvedl Hoftych. „Nevydařil se
nám už závěr jara, já za to přebírám odpovědnost. Muž-
stvo po neúspěšném vstupu do sezony a porážce proti
Zbuzanům potřebuje nový impulz, aby se hráči restarto-
vali,“ dodal Hoftych. Podle médií by Slovan mohl převzít
bývalý kouč Sparty či Bohemians 1905 Martin Hašek. ČTK

Stanley Cup.
Dorazí v září

Krátce

Omluvenky pro
US Open se množí

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1



Eva, Ester, Jana, Marika, Lenka a Renata

Jsou mladé, jsou krásné a jsou nebojácné. Šest mladých lékařek, každá je jiná, ale jedno je spojuje: odvaha, odhod-
lání a touha pomáhat v extrémních podmínkách. Má některá z dívek šanci získat místo v elitní jednotce vyslané na
vojenskou misi?

František, Ivan, Honza, Ondřej, Vladimír a Luděk

Také šestice mladých lékařů svede boj o místo ve čtveřici nejlepších, kteří dostanou šanci zúčastnit se vojenské mise.
Poperou se nejen s extrémními podmínkami, překonat ale budou muset i sami sebe. Kdo uspěje, a kdo skupinu opustí?

neděle 2015


